

DVB TV timetable

Sun	19:15	21:00	night repeat
Mon	10:15	15:15	21:00
Wed	10:15	15:15	21:00
Fri	10:15	15:15	21:00

“ဒီဗီဘီ ဒီဘိတ်” အချေအတင် ဆွေးနွေးပွဲအစီအစဉ်ကို ဒီဗီဘီ သတင်းဌာနက စနေနေ့တိုင်း ရိုက်ကူးပြီး ဒီဗီဘီရုပ်သံလိုင်းမှာ အထက်ပါ အစီအစဉ်အတိုင်း ထုတ်လွှင့် တင်ဆက်ပါတယ်။

DVB Debate ဟာ မိမိတို့ရဲ့ အတွေးအမြင် အယူအဆတွေကို လွတ်လပ်စွာ သဘောကွဲလွဲနိုင်ဖို့၊ အပြန်အလှန် နားလည်မှုတွေကို တည်ဆောက်နိုင်ဖို့၊ မြန်မာ့အနာဂတ် ပိုမိုကောင်းမွန်လာစေဖို့၊ လူ့အဖွဲ့အစည်း အတွင်းမှာ ရှိနေတဲ့ ပြဿနာတွေကို အဖြေရှာနိုင်ဖို့၊ လူတိုင်းပါဝင်နိုင်ပြီး မတူကွဲပြားတာတွေကို လက်ခံပေးနိုင်ဖို့၊ အချေအတင်ဆွေးနွေးတဲ့ ယဉ်ကျေးမှုပေါ်ထွက်လာစေဖို့ ရည်ရွယ်ပါတယ်။

မီဒီယာတွေနဲ့ အသင်းအဖွဲ့တွေကိုလည်း အခုလို လွတ်လပ်ပွင့်လင်းတဲ့ ဒီဘိတ်ရဲ့ အချေအတင် ဆွေးနွေးပွဲမှာ ပါဝင်ဖို့ကို ဖိတ်ခေါ်ပါတယ်။ အပတ်စဉ် သတင်းထုတ်ပြန်ချက်တွေ၊ သတင်းဓာတ်ပုံတွေနဲ့ ဒီဘိတ်ကာတွန်းကို ရုပ်သံရိုက်ကူးပြီး မကြာခင်မှာပဲ ဒီဗီဘီဒီဘိတ်ရဲ့ ဖေ့စ်ဘုတ်စာမျက်နှာနဲ့ ဝက်ဘ်ဆိုက်မှာ ကြည့်ရှုနိုင်ပါတယ်။

DVB DEBATE



ယခုအပတ် ဆွေးနွေးပွဲအတွက် မေးခွန်းကတော့
"Is my sex my choice?"
 ဖြစ်ပါတယ်။

- ❖ မှတ်ချက်ပေးလိုတာ၊ အကြံပြုလိုတာနဲ့ မေးမြန်းလိုပါက ရုံးချိန်အတွင်း ဖုန်းနံပါတ် ၀၁ ၉၀၀၀ ၄၈၈ နဲ့ debate@dvb.noကို ဆက်သွယ်ပြီး အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးဦးထံ မေးမြန်းနိုင်ပါတယ်။

ဒီတပတ်မှာတော့ “ကိုယ်ရွေးချယ်တဲ့ ကိုယ့်ဘဝ” ဆိုတဲ့ ခေါင်းစဉ်နဲ့ ဒီဗွီဘီဒီဘီတိုက်ကို ရွေးနှေးကြမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

မြန်မာနိုင်ငံမှာ LGBT လို့ ခေါ်တဲ့ လိင်တူချစ်သူတွေ၊ လိင်ပြောင်းလဲထားသူတွေအပေါ် ခွဲခြားဆက်ဆံမှုတွေ၊ လူ့ဘောင်အသိုင်းအဝိုင်းက ဖယ်ထုတ်ထားမှုတွေကြောင့် LGBT တွေအနေနဲ့ တန်းတူညီမျှတဲ့ လူ့အခွင့်အရေးတွေရဖို့ ရုန်းကန်နေရဆဲ ဖြစ်ပါတယ်။

LGBT ဆိုတဲ့ စကားရပ်မှာ L က Lesbian ကို ရည်ညွှန်းပြီး အမျိုးသမီးအချင်းချင်း ချစ်ခင်နှစ်သက် စိတ်ဝင်စားသူ၊ G က Gay ကို ရည်ညွှန်းပြီး အမျိုးသားအချင်းချင်း ချစ်ခင်နှစ်သက် စိတ်ဝင်စားသူ၊ B ကတော့ Bisexual ကို ရည်ညွှန်းပြီး အမျိုးသား အမျိုးသမီး နှစ်မျိုးစလုံးကို ချစ်ခင်နှစ်သက် စိတ်ဝင်စားသူ၊ T က Transgender ကို ရည်ညွှန်းပြီး ယောက်ျားမှ မိန်းမသို့ဖြစ်စေ၊ မိန်းမမှ ယောက်ျားသို့ဖြစ်စေ လိင်ပြောင်းလဲပြုမှု နေထိုင်သူတွေကို ဆိုလိုတာ ဖြစ်ပါတယ်။

လူသားတိုင်းမှာ မိမိတို့ရဲ့ဘဝကို မိမိတို့စိတ်ကြိုက် ပုံဖော်ဖန်တီးခွင့်ဆိုတဲ့ အခြေခံလူ့အခွင့်အရေးရှိပေမယ့် LGBT တစ်ဦးအဖြစ် မိမိဘဝကို ရွေးချယ်လိုက်ပြီဆိုရင်တော့ မြန်မာနိုင်ငံမှာ နိုင်ငံသားတစ်ဦးရဲ့ အခွင့်အရေး၊ လူ့အခွင့်အရေးတွေ ဆုံးရှုံးသွားဖို့က သေချာလှပါတယ်။

LGBT တွေအပေါ် ဥပဒေပိုင်းအရ မျက်နှာသာမပေးပဲ နှိပ်ကွပ်ထားသလို လူ့အဖွဲ့အစည်းကလည်း LGBT တွေကို သဘာဝတရားကို ဆန့်ကျင်သူတွေ၊ စိန်မူမမှန်သူတွေအဖြစ် အရိုးစွဲသတ်မှတ် ခွဲခြားလှောင်ပြောင် ဆက်ဆံနေဆဲ ဖြစ်ပါတယ်။

မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ ဥပဒေတွေမှာ LGBT တွေ အချင်းချင်း ချစ်ကြိုက်မှုကို တားဆီးအရေးယူနိုင်တဲ့ ဥပဒေပြဌာန်းချက် တစ်ခုရှိနေပြီး အဲဒီဥပဒေကတော့ ပြစ်မှုဆိုင်ရာ ဥပဒေပုဒ်မ ၃၇၇ ဖြစ်ပါတယ်။

ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၃၇၇ မှာ ယောက်ျားအချင်းချင်း လိင်တူဆက်ဆံခြင်း၊ သဘာဝမကျတဲ့ လိင်ဆက်ဆံမှုပြုခြင်း၊ တိရိစ္ဆာန်နဲ့ လိင်ဆက်ဆံခြင်းတွေကို ကျူးလွန်ပါက ထောင်ဒဏ် တသက်တကျွန်းဖြစ်စေ၊ ၁၀ နှစ်ဖြစ်စေ၊ ငွေဒဏ်ဖြစ်စေ၊ ထောင်ဒဏ်နဲ့ ငွေဒဏ် ၂ ရပ်လုံးဖြစ်စေ ချမှတ်နိုင်တယ်လို့ ပြဌာန်းထားတာမို့ LGBT တွေ အချင်းချင်း ချစ်ကြိုက်လက်ထက်ယူမိရင် အဲဒီဥပဒေနဲ့ အချိန်မရွေး ဖမ်းဆီးအရေးယူနိုင်တဲ့ အခြေအနေ ရှိနေပါတယ်။

ဒီဥပဒေအရ LGBT တွေကို အမှုဖွင့် ရေးယူတာမျိုး တရားဝင်မရှိသေးပေမယ့်လည်း ဒီဥပဒေပြဌာန်းချက်က LGBT တွေရဲ့ ဘဝကို အမြဲတစေ ခြိမ်းခြောက်နေတာမို့ ဖျက်သိမ်းဖို့ LGBT အရေးလှုပ်ရှားသူတွေက စဉ်ဆက်မပြတ် တောင်းဆိုနေတာပါ။

LGBT အဖြစ် ဘဝကို ရွေးချယ်လိုက်သူတွေအနေနဲ့ ဥပဒေရဲ့ ကာကွယ်မှုကို မရတဲ့အပြင် ဥပဒေဘက်တော်သားတွေရဲ့ ဖိနှိပ်မှုကို ခံစားနေရပါတယ်။

မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ ဒုတိယမြို့တော် မန္တလေးမြို့မှာဆိုရင် LGBT တွေကို မှောင်ရိပ်ခိုမှု၊ မသင်္ကာမှုအပါအဝင် ဥပဒေပုဒ်မများနဲ့ ဖမ်းဆီး စစ်ဆေးအရေးယူတာ၊ အနိုင်ကျင့်တာမျိုးတွေကို ဥပဒေဘက်တော်သား ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်တွေ ကိုယ်တိုင်က ကျူးလွန်လေ့ရှိတယ်လို့ LGBT အဖွဲ့တွေက ဆိုပါတယ်။

အရင်သမ္မတဟောင်း ဦးသိန်းစိန် အစိုးရလက်ထက်က မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး နယ်စပ်ရေးရာနဲ့လုံခြုံရေးဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်ကြူက LGBT များ ရှိနေတဲ့ကိစ္စဟာ လက်ခံနိုင်စရာမရှိတဲ့အတွက် ကြောင့် LGBT တွေကို ရဲစခန်းခေါ်ယူ နှစ်သိမ့်ပညာပေး မိဘတွေဆီ ပြန်လည်ပို့ဆောင်မှုတွေ လုပ်နေတယ်ဆိုပြီး လွတ်တော်အစည်းအဝေးတစ်ခုမှာ ဖြေဆိုခဲ့ပါသေးတယ်။

ဒီဖြေဆိုချက်ကိုကြည့်ရင် LGBT တွေအနေနဲ့ ဥပဒေရဲ့ အကာအကွယ်မရတဲ့အပြင် ဥပဒေဘက်တော်သားတွေရဲ့ လက်မခံနိုင်မှု၊ အနိုင်ကျင့်မှုကို ခံနေရတယ်ဆိုတာကို ထင်ထင်ရှားရှား ပြသခဲ့ပါတယ်။

LGBT လို့ ဆိုလိုက်တာနဲ့ မြန်မာလူမှုအသိုင်းအဝိုင်းမှာ လှောင်ပြောင်စရာ၊ ဟာသအဖြစ် ရှုမြင်ဖို့ တွန်းပို့နေတဲ့ လူထုဆက်သွယ်ရေး လမ်းကြောင်းတစ်ခုတော့ ရုပ်ရှင်နဲ့ ဗီဒီယိုတွေပါပဲ။ မြန်မာရုပ်ရှင်နဲ့ ဗီဒီယိုတွေမှာ LGBT တွေအဖြစ် သရုပ်ဆောင်သူတွေကို လှောင်ပြောင်စရာ၊ ဟာသလုပ်သူတွေအဖြစ် အမြဲ ဇာတ်သွင်းသရုပ်ဆောင်ခိုင်းလေ့ ရှိပါတယ်။ အဲဒီလို ရုပ်ရှင်နဲ့ ဗီဒီယိုတွေကို ကြည့်ရှုကြတဲ့ ကလေးငယ်များကအစ သက်ကြီးရွယ်အိုအဆုံး LGBT ဆိုရင် လက်မခံနိုင်စရာအဖြစ် ရှုမြင်နေကြပါတယ်။

မြန်မာနိုင်ငံမှာ LGBT တွေအနေနဲ့ အလုပ်အကိုင်ရရှိရေး နယ်ပယ်၊ စီးပွားရေး၊ နိုင်ငံရေး၊ လူမှုရေး အပါအဝင် နယ်ပယ်အားလုံးမှာ တဆင့်နိမ့် နိုင်ငံသားတွေအဖြစ် ခွဲခြားဆက်ဆံမှုတွေ ရှိနေဆဲဖြစ်ပြီး NLD အစိုးရသစ်လက်ထက်မှာလည်း LGBT အခွင့်အရေးနဲ့ ပတ်သက်လို့ တစုံတရာ ထုတ်ဖော်ပြောဆို ကာကွယ်မှုပေးတာမျိုး မရှိသေးပါဘူး။

ကျွန်ုပ်တို့ကျွန်းမာရေးအဖွဲ့အစည်းက ၁၉၉၀ ပြည့်နှစ် မေလ ၁၇ ရက်နေ့မှာ လိင်တူချင်း တပ်မက်သာယာမှုကို စိတ်ရောဂါ အမျိုးအစားတရပ်အဖြစ် သတ်မှတ်ထားမှုကို ပယ်ဖျက်ပေးခဲ့ပြီး ဖြစ်ပေမယ့်လည်း အဲဒီလို ပယ်ဖျက်ပေးမှုနေ့ကို အစွဲပြုကျင်းပတဲ့ IDAHO (လိင်တူချစ်သူများအပေါ် ရွံရှာမုန်းတီးမှုများအား ကန့်ကွက်ဆန့်ကျင်ရေး အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာနေ့) အခမ်းအနားတွေကို မြန်မာနိုင်ငံမှာ ၂၀၁၂ ခုနှစ် မေလ ၁၇ ရက်နေ့မှသာ စတင် ကျင်းပခွင့် ရရှိခဲ့တာပါ။

နိုင်ငံတကာမှာ LGBT အခွင့်အရေး လှုပ်ရှားမှုတွေကြောင့် တန်းတူညီမျှအခွင့်အရေးတွေ ရရှိနေကြပြီ ဖြစ်ပေမယ့်လည်း မြန်မာနိုင်ငံမှာတော့ LGBT အဖြစ် မိမိဘဝကို ရွေးချယ်မယ်ဆိုရင် စိန်ခေါ်မှုမြောက်မြားစွာ၊ ခွဲခြားဆက်ဆံမှုများစွာ ဆက်လက်ကြုံတွေ့ရဦးမှာ အသေအချာ ဖြစ်ပါတယ်။

သူတို့အပြင်

“ကျွန်တော်တို့ လိင်တူချစ်သူတွေက လူ့အခွင့်အရေးပိုင်းမှာ တန်းတူညီမျှမှုတွေ မရကြတော့ တန်းတူအခွင့်အရေးရဖို့ လိုပါတယ်။ လူ့အခွင့်အရေးဆိုတာကလည်း လိင်စိတ်ခံယူမှုနဲ့လည်း မဆိုင်ဘူးလို့ ထင်တယ်” (ကိုတင်ကိုကို - လိင်တူချစ်သူများ အခွင့်အရေးဆိုင်ရာကွန်ဂရက်)